

Changes in the Management Board of ECC

CRO Dr Clemens Völkert to leave ECC / Dr Ralf Prinzler designated successor

Leipzig, 27 March 2024 – Dr Clemens Völkert, Chief Risk Officer (CRO) of European Commodity Clearing (ECC) will leave the company at the end of March 2024. Clemens Völkert did not seek an extension of his contract for personal reasons. He has been CRO of ECC since July 2021.

The Supervisory Board agreed to Clemens Völkert's request and intends to appoint Dr Ralf Prinzler, currently Head of Risk Controlling at KfW, as his successor. Ralf Prinzler will join the company as Director Risk Management on 1 July 2024. The appointment as CRO is subject to regulatory requirements as well as the approval or non-objection of the Federal Financial Supervisory Authority and targeted for 1 January 2025. Until the appointment of the new CRO, the duties of this role will be taken over by Dr Tobias Paulun, CEO of ECC.

Dr Tobias Paulun comments: *"We are delighted to welcome Ralf to ECC. He will bring extensive experience in the risk management segment and we are looking forward to working with him on the overall risk strategy and the implementation of ongoing projects. I'd like to also thank Clemens for all his dedication to ECC over the years as he made a significant contribution in strengthening ECC's leading position as clearing house for energy and commodity transactions in Europe. In particular, this comprises initiating one of the most important projects for now and the upcoming years, the transitioning of our margining model to a portfolio-based Value-at-Risk approach, which will bring ECC's risk management to the next level."*

Heike Eckert, Chairwoman of the Supervisory Board at ECC, comments: *"We are convinced that Ralf will be a great addition to the ECC team and look forward to welcoming him shortly. On behalf of the Supervisory Board I would like to thank Clemens for his contribution in ensuring stable risk*

management over the last years, providing security on energy markets throughout their recent high volatility.”

European Commodity Clearing (ECC) is a central clearing house which specialises in energy and commodity products. ECC assumes the counterparty risk and guarantees the physical and financial settlement of transactions, providing security and cross-margining benefits for its customers. As part of EEX Group, ECC provides clearing services for EEX, EEX Asia and EPEX SPOT and for the partner exchanges HUPX, HUDEX, NOREXECO, SEEPEX and SEMOpx. For more information, please visit www.ecc.de

Contact:

ECC Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@ecc.de | www.ecc.de

Wechsel im Vorstand der ECC

CRO Dr. Clemens Völkert verlässt ECC / Dr. Ralf Prinzler designierter Nachfolger

Leipzig, 27. März 2024 – Dr. Clemens Völkert, Chief Risk Officer (CRO) der European Commodity Clearing (ECC) wird das Unternehmen Ende März 2024 verlassen. Clemens Völkert strebt aus persönlichen Gründen keine Verlängerung seines Vertrags an. Er ist seit Juli 2021 CRO der ECC.

Der Aufsichtsrat entsprach dem Wunsch von Clemens Völkert und beabsichtigt, Dr. Ralf Prinzler, derzeit Leiter des Risikocontrollings der KfW, zu seinem Nachfolger zu berufen. Ralf Prinzler wird am 1. Juli 2024 als Director Risk Management in die ECC eintreten. Die Ernennung zum CRO ist vorbehaltlich regulatorischer Vorgaben sowie der Zustimmung bzw. Nichtbeanstandung durch die Bundesanstalt für Finanzdienstleistungsaufsicht und soll zum 1. Januar 2025 erfolgen. Bis zur Ernennung des neuen CRO werden die Aufgaben dieser Rolle von Dr. Tobias Paulun, CEO der ECC, übernommen.

Dr. Tobias Paulun kommentiert: „Wir freuen uns, Ralf Prinzler bei der ECC begrüßen zu dürfen. Er bringt umfangreiche Erfahrungen im Bereich Risikomanagement mit und wir freuen uns auf die Zusammenarbeit mit ihm im Bereich Risikostrategie und bei der Umsetzung der laufenden Projekte. Ich danke Clemens Völkert für sein Engagement in der ECC. Er hat maßgeblich dazu beigetragen, die führende Position der ECC als Clearinghaus für Energie- und Commodity-Produkte in Europa zu stärken. Dazu zählt insbesondere die Initiierung eines der wichtigsten Projekte für jetzt und die kommenden Jahre, nämlich die Umstellung unseres Margin-Modells auf einen portfoliobasierten Value-at-Risk-Ansatz, der das Risikomanagement der ECC auf die nächste Stufe bringen wird.“

Heike Eckert, Aufsichtsratsvorsitzende der ECC, kommentiert: *„Wir sind überzeugt, dass Ralf Prinzler das Team der ECC hervorragend ergänzen wird und freuen uns darauf, ihn in Kürze begrüßen zu dürfen. Im Namen des Aufsichtsrats danke ich Clemens Völkert für seine Mitwirkung zu einem stabilen Risikomanagement, welches in den zuletzt äußerst volatilen Zeiten zur Sicherheit auf den Energiemärkten beigetragen hat.“*

Die **European Commodity Clearing (ECC)** ist ein zentrales Clearinghaus, welches auf Energie- und Commodity-Produkte spezialisiert ist. Die ECC übernimmt das Kontrahentenrisiko und garantiert die physische und finanzielle Abwicklung von Geschäften, womit sie ihren Kunden Sicherheit und Cross-Margining-Vorteile bietet. Als Teil der EEX Group erbringt die ECC Clearingdienstleistungen für die EEX, die EEX Asia und die EPEX SPOT sowie für die weiteren Partnerbörsen HUPX, HUDEX, NOREXECO, SEEPEX und SEMOpx. Mehr Informationen: www.ecc.de

Kontakt:

ECC Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@ecc.de | www.ecc.de